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浙江外国语学院是一所以外国语言文学为优势学科，文学、经济学、管理

学、教育学、理学、艺术学等多学科协调发展的公立省属普通本科高校。学校

前身为创建于 1955年的浙江教育学院，1994年开始普通本科教育，2010年经

国家教育部批准改制并更名。 

学校以培养国际化应用人才为特色。目前面向全国 10 个省（自治区）招

生，现有全日制在校生 8000余人。设有 12个学院（部），开设 28个本科专业。 

学校积极开展国际教育交流与合作，是中国政府优秀本科生国际交流项目、

浙江省优秀本科生国际交流项目的项目单位，已与美国、俄罗斯、德国、西班

牙、法国、澳大利亚、日本、韩国、智利、墨西哥等 30多个国家和地区的 80

多所高校和机构建立了交流合作关系。通过学分互认、学位联授等国际联合培

养模式，年均派出学生 250人次，同时招收来自北美、拉美、东欧和西欧等地

区的留学生来校进行长短期学习。学校还与赤道几内亚国立大学合办孔子学院，

积极参与汉语国际推广工作。 

学校区位优势得天独厚。现有文三路和小和山两个校区，总占地面积 645

亩、建筑面积 23 万平方米。文三路校区位于杭州市中心，南邻西子湖，东依

古运河，交通出行便利，学习生活便捷。小和山校区位于杭州市小和山高教园

区内，是读书治学的理想之地。 

 

 

 
 

Zhejiang International Studies University (ZISU) is a public university 

under authority of Zhejiang Province, where foreign languages and 

literatures are advantaged disciplines, literature, economics, management, 

pedagogy, science, art and other disciplines develop coordinately. ZISU 

can be traced back to Zhejiang College of Education founded in 1955 and 

began ordinary undergraduate education in 1994. It started to adopt the 

present name in 2010. 

 

The university is a base for the cultivation of internationally applied 

talents. At present, 8000 full-time students are studying in more than 28 

majors for Bachelor’s degree or associate degree offered in 12 schools. 

 

The university actively promotes international education exchange and 

cooperation. ZISU is the representative university of Chinese government 

outstanding undergraduate international exchange program and Zhejiang 

Province outstanding undergraduate international exchange program. 

Through international joint development projects like the mutual 

recognition of credits and degrees, the university sends 250 students 

abroad annually. Corporative relationships were established with Russia, 

Germany, Spain, France, Australia, Japan, South Korea, Chile, Mexico 

and other countries and regions, in around 30 countries and more than 80 

colleges and universities. ZISU also recruits from North America, Latin 

America, Eastern Europe and Western Europe and other areas of 

international students studying in ZISU for long or short terms. The 

university also organized the Confucius Institution with the National 

University of Equatorial Guinea to actively participate in the 

international promotion of Chinese. 

 

The university is situated in Hangzhou, the capital of Zhejiang province. 

ZISU has two campuses, Wensanlu campus and Xiaoheshan campus, 

total occupying 430000 m2. Wensanlu campus is located in the 

downtown of Hangzhou with convenient traffic. The south side of 

Wensanlu campus is West Lake, and east side is ancient canal. 

Xiaoheshan campus is located in higher education zone of Hangzhou 

with fresh air and beautiful scenery, which is the ideal place for studying.  

 

 

 

 

 

 

外国留学生招生项目基本信息 
招生专业及类别 

 短期或长期汉语进修者 本科生 

可选项目 1. 汉语强化  

2. “在华经商”一年证书项目 

3. 量身定制项目（如汉语桥、夏

令营、冬令营） 

英语课程： 

1.国际经济与贸易 

2.国际商务 

3.旅游管理  

4.商务英语（在华经商） 

中文课程： 

国际汉语教育、国际商务、国际经

济与贸易等 28 个本科中文课程 

学费 1. 长期: 人民币 7000/学期 

2. 短期: 人民币 600/周 

3. 在华经商：18000/年 

人民币 18000/年 

申请所需文

件 

1. 浙江外国语学院外国留学生入

学申请表 

2. 护照复印件 

3. 体检报告单 

4. 最高学历证明复印件 

5. 成绩单 

1. 浙江外国语学院外国留学生入

学申请表 

2. 护照复印件 

3. 体检报告单 

4. 最高学历证明复印件 

5. 成绩单 

6. 语言能力证明 

Programs Description    

 Non-Degree Program 

(Long-term and Short-term) 

Degree Program (Bachelor 

Degree) 

Study 

Options 

1. Chinese Language and Culture  

2. One-year Certificate Program 

for Doing Business in China 

(English) 

3. Customerized Training such as 

Chinese Bridge Group, Summer 

and Winter Camp 

English program: 

1. Business English (Doing Business 

in China) 

2. International Economy and Trade  

3. Tourism Management 

Chinese program: 

28 Bachelor Degree programs in 

Chinese, including International 

Chinese Education, International 

Business, International Economy and 

Trade. 

Tuition 1. Long-term: RMB7000/ 

semester 

2. Short-term: RMB600/ week 

3. Doing Business in 

China:RMB18000/year 

RMB18000/year 

Application 

Documents 

Required 

1. ZISU Application Form for 

International Students 

2. A copy of passport 

3. Health Report  

4. Last degree copy 

5. Transcript 

1. ZISU Application Form for 

Undergraduate Students 

2. A copy of passport 

3. Health Report  

4. Last degree copy 

5. Transcript 

6. Language proficiency certificate 

浙江外国语学院简介 

ZHEJIANG INTERNATIONAL STUDIES UNIVERSITY 

A Brief Introduction 

ZHEJIANG INTERNATIONAL STUDIES UNIVERSITY 

A Brief Introduction 
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学制和学期 

短期汉语进修生学制一般为 1-3 个月，长期汉语进修生学制一般为 3 个月

以上。本科生学制一般为 4年。遇特殊情况，学生可缩短或延长学制。 

Length of Studies and the University Calendar 

The normal length of study for each program is as follows: 

 Long-term studies: 3 months + 

 Short-term studies: 1 month to 3 months 

 Bachelor-Degree studies: Four academic years 

Students may, in particular cases, shorten or prolong their length of 

studies through application. 

 

Term                Opening         Closing      

Fall Semester     early September      late January    

      Winter Vacation                              

Spring Semester     late February      late June      

      Summer Vacation                            

 

 

 

 

 

 

申请条件 

申请人须为非中国籍公民，通常年龄在 18岁以上（超过 30岁不能申请学

位课程），健康状况良好，持有有效护照并愿意遵守中国的法律和学校的规章

制度，尊重中国的文化和社会习俗。交换生如果是相关专业也非常欢迎。如报

名汉语授课学位课程，学生汉语水平必须达到 HSK4 或同等水平。报名英语学

位课程的学生托福(IBT)要不低于 80，或雅思 6分以上。 

Application Requirements 

Applicants must be non-Chinese citizens, normally aged 18 and above 

(degree programs are not open to those over 30 years old) and in good 

health condition, holding valid passports and willing to abide by China’s 

laws and the university’s rules and regulations and show due respect to 

China’s social and cultural customs. Transfer students are also welcome 

if they meet the prerequisites for the related major. For Chinese degree 

programs, the students should have HSK4 or equivalent proof of the level. 

For English degree programs the students should have TOEFL (IBT) no 

less than 80 and with IELTS no less than 6.0. 

 

 

 

录取程序 

1. 申请人需从网站：http://gjc.zisu.edu.cn/detail.aspx?nid=487上下载

申请表并且通过电子邮件提交申请表给国际学院。报名费为人民币500元。 

2. 审查申请材料。如果材料符合要求，录取信将通过电子邮件发送给申请人。

这个过程通常需要四个星期。 

3. 学校将录取信与 JW202寄至被录取留学生处。 

4. 申请人应将携带上述文件和护照至当地中国大使馆或领事馆申请签证。 

 

     学期                     申请截止日期                 
秋季学期                    6月 15日             

春季学期                    12月 15日           

 

 

Admission Procedures 

1. Applicants download the Application Forms on website: 

http://gjc.zisu.edu.cn/detail.aspx?nid=487 or claim it by email and 

submit to the College of International Education for application. The 

application fee is RMB500. 

2. The university reviews the application materials. If the materials meet 

the requirements, an admission letter will be sent to the applicant by 

email. The process will normally take four weeks. 

3. Those admitted will receive Confirmation of Acceptance for Studies 

and a JW202 Form by physical mail.  

4. To apply for the visa, the applicants should take the above documents 

and the passport to local Chinese Embassy or Consulate. 

 

Term               Application Deadline               

Fall Semester         June 15                 

Spring Semester       December 15              

 

 

 

 

 

 

医疗保险 

按照中国教育部规定，来华外国留学生在中国境内学习期间必须持有医疗

保险。对于停留不超过 6个月的国际学生，保险可以在本国或在杭州获得的，

但对停留超过 6个月的国际学生，必须要在报到注册前通过学校购买中国保险

公司提供的医疗保险，保险费为每年 600元。 

Medical Insurance 

It is required by the State that all international students should be 

medically insured throughout their period of study in China. For the 

International students whose stay is less than 6 months, the insurance can 

be obtained in the home country or in Hangzhou, but for the International 

students whose stay exceeds 6 months, must buy the insurance from 

Chinese insurance companies via the university before registration for 

program studies. The Chinese insurance fee is RMB600 per year. 
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住宿 

位于市郊的小和山校区是我校来华留学生教育的主要场所。校区位于杭州

小和山高教园区内，环境优美，学习氛围浓厚。校区设有留学生专用教室，配

有电脑、投影等多媒体设备，供留学生课堂学习或课余自习。学生公寓雅正苑

5 号楼为留学生专用公寓，设有 72 个房间、154 个床位。房内设独立卫生间，

配有现代家具、空调等，并配有无线网络。楼内配有公共厨房区、洗衣间、活

动室和监控设备等。校园内配有教学楼、图书馆、活动中心、健身房、食堂（包

括清真食堂）、礼堂、操场等基础设施。住宿费用：单人间 1200元/月；双人

间 600元/月（不包括水、电，不含早餐）。 

Accommodation 

Accommodation is offered in the University’s dorms from Xiaoheshan 

Campus (suburban). All of the courses for non-degree and undergraduate 

international students are held in Xiaoheshan Campus. Rooms in the 

Xiaoheshan Campus are en-suite with a bathroom, air conditioner, 

internet access. Public kitchen, laundry room and study room are 

available in the building.  

 

Boarding fee:  

Single room: 1200 RMB /month 

Double room: 600RMB/ month 

(Exclude costs of water and electricity. Meals not included) 

 

 

外国留学生奖学金 

浙江省政府来华留学生奖学金 

浙江省政府设立，对象为表现突出的各类外国留学生，根据研究生、本科

生、语言进修生不同类别分 A、B、C三类，金额分别为：30000元、20000元、

6000元。每年申请截止时间为 6月 1日。 

浙江外国语学院外国留学生奖学金 

浙江外国语学院设立，对象为表现突出的各类来校或在校的外国留学生，

分为新生全额奖学金（只针对学历生）、新生学费减免奖学金（包括学历生和

学习时间在一年及以上的非学历生）、优秀学生奖学金和单项奖学金，金额从

300-18000元不等，每年申请截止时间为 6月 1日和 12月 1日。 

Scholarship  

Zhejiang Provincial Government Scholarship 

Zhejiang Provincial Government established the Zhejiang Provincial 

Government Scholarship for outstanding international students. There are 

three types of scholarship, type A for postgraduate, type B for 

undergraduate, type C for advance student. Each applicant can get 

30000/year, 20000/year, 6000/year separately. The application deadline is 

June 1st.  

Scholarships and Awards for International Students  

ZISU sets up the scholarships for international students, including: Full 

Scholarship for New Students (degree students only); Tuition Scholarship 

for New Students(for degree and non-degree students); Merit 

Scholarship(for degree and non-degree students); Excellence Awards(e.g. 

HSK Award, Activity Award, Social Service Award), amount ranging 

from 300-18000RMB. The application deadline is June 1st and December 

1st. 

 

联系信息 

浙江外国语学院国际学院 

电子邮箱：study@zisu.edu.cn 

电话/传真：+86-571-88213035 

通讯地址：浙江省杭州市留和路 299号 310023 

网址：http://www.zisu.edu.cn/english/ 

Contacts 

College of International Education 

Zhejiang International Studies University 

Email: study@zisu.edu.cn 

Tel/Fax: +86-571-88213035 

Add: 299 LiuheRoad, Xihu, Hangzhou, Zhejiang, China, 310023 

Web: http://www.zisu.edu.cn/english/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

招生专业 A List of Undergraduate Programs(Taught in Chinese) 

学院 专业名称 Schools Programs 

英语语

言文化

学院 

英语（师范） School of English 

Studies 

English(Education) 

英语 English 

商务英语 Business English 

翻译 Translation 

东方语

言文化

学院 

日语 School of Asian 

Languages and 

Cultures 

Japanese 

阿拉伯语 Arabic 

韩语 Korean 

西方语

言文化

学院 

法语 School of 

European 

Languages and 

Cultures 

French 

西班牙语 Spanish 

意大利语 Italian 

葡萄牙语 Portuguese 

俄语 Russian 

德语 Germany 

中国语

言文化

学院 

汉语言文学（师范） School of Chinese 

Studies 

Chinese Language 

Literature(Education)  

汉语言文学（涉外秘

书） 

Chinese Language Literature （Foreign 

Secretary) 

汉语言文学（汉语国

际教育） 

Chinese International Education 

国际商 

学院 

国际经济与贸易 School of 

International 

Business 

International Economy and Trade 

国际商务 International business 

国际商务(国际财务

方向) 

International business（International 

Finance） 

旅游管理（国际旅游

英语方向） 

Tourism Management(English)  

旅游管理（国际旅游

西班牙语方向） 

Tourism Management(Spanish) 

教育科

学学院 

小学教育 School of 

Educational 

Science 

Primary School Education（Education） 

科学教育 Education(Education & Science) 

科学技

术学院 

数学与应用数学（师

范） 

School of Science 

and Technology 

Mathematical and Applied 

Mathematical(Education) 

数学与应用数学（金

融计量方向） 

Mathematics and Applied Mathematics 

(Financial Mathematics) 

计算机科学与技术

（师范） 

Computer Science and Technology 

(Education) 

计算机科学与技术

（软件外包方向） 

Computer Science and Technology 

(Software Outsourcing) 

应用化学 Applied Chemistry 

艺术学

院 

音乐学（师范） School of Arts Musicology (Education) 

美术学（师范） Fine Arts (Education) 

美术学（应用艺术设

计方向） 

Fine Arts (Arts Design) 

mailto:study@zisu.edu.cn
http://www.zisu.edu.cn/english/
mailto:study@zisu.edu.cn
http://www.zisu.edu.cn/english/
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